
36522 - Unutarak veya bilmeyerek ihramın yasaklarından birisini
işleyen kimse

Soru

İhramlı kimsenin, ihramın yasaklarından birisini unutarak veya haram olduğunu bilmeyerek

işlemesinin hükmü nedir?

Detaylı cevap

Hamd, yalnızca Allah’adır.

Değerli âlim Muhammed b. Salih el-Useymîn -Allah ona rahmet etsin- bu konuda şöyle
demiştir:

“İhramlı kimse, ihramın

yasaklarından birisini unutarak veya bilmeyerek işlerse, kendisine
bir şey gerekmez. Fakat özür (unutkanlık veya hükmü bilmeme

özrü) ortadan kalkar kalkmaz, o yasağı çiğnemekten hemen vazgeçmesi

gerekir. Bu konuda unutan ve hükmünü bilmeyen kimseye ihramın

yasaklarının hükmünün hatırlatılması gerekir.

Bunun örneği:

Bir kimse, ihramlı olduğu halde unutarak
dikişli elbise giyerse, kendisine bir şey gerekmez. Fakat kendisine
hatırlatıldığı andan itibaren bu dikişli elbiseyi
hemen çıkarması gerekir.

Yine bir kimse, (ihrama girerken) külotunu üzerinde
unutarak ihrama girer de niyet edip telbiye getirdikten sonra hatırlarsa,
külotunu hemen çıkarması gerekir. Bundan dolayı kendisine bir
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şey gerekmez. Aynı şekilde bunu bilmeyerek işleyen kimseye

de bir şey gerekmez.

Örneğin: haram olanın, sadece dikişli
elbise olması gerektiğini zannederek dikişsiz bir fanila
giyerse, kendisine bir şey gerekmez. Fakat fanila dikişsiz olsa bile,
yasak olan elbise türü olduğu kendisine açıklandığı
zaman onu hemen çıkarması gerekir.

İhramın bütün yasakları konusunda genel
kâide şudur:

Bir kimse, ihramın yasaklarından birisini
unutarak veya bilmeyerek veyahut da zorlandığı için
işlerse, kendisine bir şey gerekmez.

Bu konudaki delil, Allah Teâlâ’nın şu
sözüdür:

﴾… نْ نَا إِ ذْ اخِ ؤَ بَّنَا لاَ تُ رَ
نَا أْ طَ ا أَوْ أَخْ ينَ ﴿…نَسِ
سورة البقرة من ]
[الآية: 286

“Rabbimiz! Unutur veya hata
edersek, bizi sorumlu tutma.” (Bakara Sûresi: 286)

Bu söz üzerine
Allah Teâlâ (kudsî hadiste) şöyle buyurmuştur:

“Nitekim

öyle yaptım (sorumlu

tutmadım)”.
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Yine Allah Teâlâ
şöyle buyurmuştur:

نَاحٌ …﴾ كُمْ جُ لَيْ سَ عَ لَيْ وَ
كَانَ اللهُ لُوبُكُمْ وَ دَتْ قُ مَّ ا تَعَ نْ مَ لَكِ تُمْ بِهِ وَ أْ طَ ا أَخْ يمَ فِ
يماً حِ وراً رَّ ﴿ غَفُ
سورة الأحزاب ]
[ من الآية: 5

“Bununla

beraber hata ettiklerinizde üzerinize bir günah yoktur. Fakat kalplerinizin
kasdettiğinde vardır.Allah, çok bağışlayıcı
ve çok merhamet edicidir.”
(Ahzâb

Sûresi: 5)

İhramın yasaklarından olan av
hakkında ise şöyle buyurmuştur:

ا ﴾ هَ ا أَيُّ يَ
لَهُ تَ نْ قَ مَ مٌ وَ رُ مْ حُ أَنتُ دَ وَ يْ لُواْ الصَّ تُ قْ نُواْ لاَ تَ ينَ آمَ الَّذِ
كُمُ بِهِ حْ مِ يَ عَ نَ النَّ لَ مِ تَ ا قَ لُ مَ ثْ اءٌ مِ زَ داً فَجَ مِّ عَ تَ كُمْ مُّ نْ مِ
امُ عَ ةٌ طَ ارَ فَّ ةِ أَوْ كَ بَ ياً بَالِغَ الْكَعْ دْ كُمْ هَ نْ لٍ مِ دْ ا عَ وَ ذَ
ا مَّ ا اللهَ عَ فَ هِ عَ رِ بَالَ أَمْ وقَ وَ ذُ اماً لِيَ يَ لِكَ صِ لُ ذَ دْ اكِينَ أَو عَ سَ مَ
امٍ قَ و انْتِ يزٌ ذُ زِ ا للهُ عَ هُ وَ نْ مُ اللهُ مِ قِ نتَ يَ ادَ فَ نْ عَ مَ لَف وَ ﴿ سَ
[ سورة المائدة الآية: 95 ]

“Ey îmân edenler! Siz
ihramlı iken av öldürmeyin. İçinizden her kim onu bilerek
öldürürse, öldürdüğü o hayvanın benzeri bir ceza
vardır ki, Kâbe’ye ulaşmış bir kurbanlık olmak üzere,
buna içinizden âdil iki kişi hükmedecektir. Yahut düşkünlere yemek
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yedirmek şeklinde keffaret veya onun dengi oruç tutmaktır.Ta ki
yaptığının vebalini tatmış olsun. Allah,
geçmiştekileri affetmiştir.Kim de sonradan böyle yaparsa; Allah,
ondan intikamını alır.Allah, Aziz’dir, İntikam
sahibidir.” (Mâide Sûresi: 95)

İhramın yasakları olan dikişli
elbise giymek, güzel koku sürünmek, av öldürmek veya başı
tıraş etmek arasında hiçbir fark yoktur. Bazı âlimler

ihramın yasakları arasında fark olduğunu söylese bile,
bu konuda doğru olan görüş; hiçbir farkın
olmamasıdır.Çünkü ihramın bu yasakları, bilmemezlik,

unutkanlık ve zorlama (ikrah) gibi durumlarda insanın mazur

görüldüğü durumdur.”
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